

ແຜນງານການຮ່ວມມືທາງດ້ານພະລັງງານ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ກັບຂົງເຂດແມ່ນ້ຳຂອງ (ແຜນງານ EEP Mekong)

ຊ່ວງໄລຍະທີ II, 2014-2018

ຄູ່ຮ່ວມມືທາງດ້ານພະລັງງານ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມກັບຂົງເຂດແມ່ນ້ຳຂອງ (EEP Mekong) ແມ່ນສ່ວນໜຶ່ງຂອງແຜນງານຄູ່ຮ່ວມມືດ້ານພະລັງງານ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມສາກົນ ທີ່ໄດ້ຮັບທຶນສະໜັບສະໜູນຈາກກະຊວງການຕ່າງປະເທດ ຂອງປະເທດຟິນແລນ (MFA). ແຜນງານ EEP ໃນພາກພື້ນອື່ນໆຂອງໂລກເຊັ່ນ: ຢູ່ພາກໃຕ້ ແລະ ພາກຕາເວັນອອກສ່ຽງໃຕ້ຂອງທະວີບອັບຝະລິກກາ ພາກພື້ນແອນດຽນ ອາເມລິກາກາງ ແລະ ປະເທດອິນໂດເນເຊຍ ເຊິ່ງໄດ້ຮັບການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເປັນທີ່ຮຽບຮ້ອຍແລ້ວ.

ແຜນງານ EEP ໃນຂົງເຂດແມ່ນ້ຳຂອງແມ່ນໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມາຕັ້ງແຕ່ປີ 2009. ຊ່ວງໄລຍະທຳອິດແມ່ນການຮ່ວມສະໜອງທຶນໂດຍກະຊວງການຕ່າງປະເທດຂອງປະເທດຟິນແລນ ແລະ ກອງທຶນພັດທະນາ Nordic ເຊິ່ງມີງົບປະມານທັງໝົດ 7.9 ລ້ານຢູໂລ ໂດຍຜ່ານການເຊື່ອເຊີນໃຫ້ຂຽນບົດສະເໜີໂຄງການ ແຜນງານໄດ້ສະໜອງທຶນ ໃຫ້ແກ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ 39 ໂຄງການ ຢູ່ໃນ 4 ປະເທດລຸ່ມແມ່ນ້ຳຂອງ (ປະເທດກຳປູເຈຍ, ສປປ ລາວ, ປະເທດໄທ ແລະ ປະເທດຫວຽດນາມ) ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການເຫຼົ່ານີ້ ແມ່ນໄດ້ດຳເນີນການ ໂດຍ 75 ອົງກອນພັດທະນາໂຄງການໃນນັ້ນລວມມີ (ບັນດາບໍລິສັດເອກະຊົນ ບັນດາສະຖາບັນມະຫາວິທະຍາໄລ ແລະ ອື່ນໆ...) ໂດຍການເລີ່ມຕົ້ນຢູ່ພາຍໃນພາກພື້ນແມ່ນ້ຳຂອງກັນເອງ.

ຜ່ານການເຊື່ອເຊີນ ໃຫ້ຍື່ນບົດສະເໜີໂຄງການໃນ 4 ຄັ້ງຜ່ານມາ. ໜ່ວຍງານປະສານງານ ຂອງແຜນງານ EEP ໃນພາກພື້ນແມ່ນ້ຳຂອງ ໄດ້ຮັບບົດສະເໜີໂຄງການຈຳນວນ 432 ບົດ.

ຜ່ານຂະບວນການປະເມີນຜົນ ແລະ ການຄັດເລືອກນັ້ນ ມີ 39 ໂຄງການໄດ້ຮັບທຶນສະໜັບສະໜູນຈາກແຜນງານ. EEP ແມ່ນ້ຳຂອງ. ຈາກການເຊື່ອເຊີນການສະເໜີໂຄງການຄັ້ງທີ 4 ນັ້ນ, ມີ 7 ໂຄງການຢູ່ໃນຂັ້ນຕອນກຳລັງຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ແລະ ຈະສຳເລັດຢູ່ໃນໄລຍະປີ 2015 ນີ້. ແຜນງານດັ່ງກ່າວໄດ້ເຮັດໃຫ້ ປະຊາຊົນຫຼາຍກວ່າ 50,000 ຄົນ ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ. ໃນຈຳນວນ 39 ໂຄງການນັ້ນເຫັນວ່າ ມີ 13 ໂຄງການເປັນຕົວຢ່າງທີ່ດີ ແລະ ສາມາດຕໍ່ຂະຫຍາຍໄດ້.

ແຜນງານ EEP ແມ່ນ້ຳຂອງ ຊ່ວງໄລຍະທີ II ແມ່ນໄດ້ຮັບການສະໜັບສະໜູນຈາກ ກະຊວງການຕ່າງປະເທດຂອງປະເທດຟິນແລນພຽງແຕ່ຜູ້ດຽວ, ໃນງົບປະມານທັງໝົດ 9.1 ລ້ານຢູໂລ. ການປະກອບສ່ວນດັ່ງກ່າວນີ້ ແມ່ນສ່ວນໜຶ່ງຂອງນະໂຍບາຍໃນການພັດທະນາຂອງລັດຖະບານ ປະເທດຟິນແລນ ເຊິ່ງມີຈຸດປະສົງແນ່ໃສ່ເພື່ອການຫຼຸດຜ່ອນຄວາມທຸກຍາກ ແລະ ຫຼຸດຜ່ອນບັນຫາການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດ ໂດຍສ້າງເງື່ອນໄຂໃຫ້ເຂົ້າເຖິງການນຳໃຊ້ພະລັງງານທີ່ໜັ້ນຄົງຖາວອນ ຢ່າງເປັນຈິງ ແກ່ໜີດທຸກຄົນ.

ຈຸດປະສົງ (Objectives)

ແຜນງານ EEP ແມ່ນ້ຳຂອງ ມີຈຸດປະສົງເພື່ອປັບປຸງການເຂົ້າເຖິງພະລັງງານ ທີ່ມີຄວາມໜ້າເຊື່ອຖື ມີຄວາມຍືນຍົງ ແລະ ລາຄາບໍ່ແພງ ພ້ອມດຽວກັນນີ້ກໍເພື່ອເປັນການຫຼຸດຜ່ອນບັນຫາການປ່ຽນແປງຂອງດິນຟ້າອາກາດນຳອີກ.

ຍຸດທະສາດການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ (Implementation Strategy)

ໃນຊ່ວງໄລຍະທີ II) ແຜນງານ EEP ແມ່ນ້ຳຂອງຈະໄດ້ຈັດຕັ້ງແບບປະສົມປະສານ ການສະໜັບສະໜູນດ້ານການເງິນແມ່ນອີງໃສ່ການຜົນສຳເລັດຂອງໂຄງການ ແລະ ບັນຫາເລື່ອງສິດທິມະນຸດເປັນຫຼັກ ເຂົ້າໃນແຜນງານກໍຄືການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ.

1. ການເຊື່ອເຊີນໃນການສົ່ງບົດສະເໜີ ໂຄງການ (CfP)

ໃນຊ່ວງໄລຍະຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດນີ້ໄດ້ມີແຜນເຊື່ອເຊີນໃນການສົ່ງບົດສະເໜີໂຄງການເຖິງສອງຄັ້ງ ໂດຍເນັ້ນໃສ່ການຮ່ວມມືຂອງພາກເອກະຊົນ ເຊິ່ງຈະສະໜັບສະໜູນໃຫ້ເປັນຜູ້ນຳພາ ຄູ່ຮ່ວມງານໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ການຮ່ວມມືກັບບັນດາອົງກອນທີ່ບໍ່ແມ່ນລັດຖະບານ (NGOs) ບັນດາອົງການຈັດຕັ້ງທີ່ບໍ່ຫວັງ ຜົນກຳໄລສະມາຄົມທຸລະກິດ ແລະ ໜ່ວຍງານອື່ນໆ ກໍສາມາດເຮັດໄດ້ ແຕ່ພວກເຂົາເຫຼົ່ານັ້ນຕ້ອງບໍ່ແມ່ນອົງກອນຫຼັກທີ່ເປັນ ຄູ່ຮ່ວມ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ໂຄງການພະລັງງານສະອາດທີ່ນຳ ສະເໜີທີ່ມີຄວາມຍືນຍົງ ແລະ ຄວາມເປັນໄປໄດ້ໃນການຂະຫຍາຍ ການດຳເນີນງານຕ້ອງໄດ້ກຳນົດເຂົ້າ ໃນແຜນ/ຮູບແບບທາງ ດ້ານທຸລະກິດ ແລະ ກໍຖືເປັນພາກສ່ວນໜຶ່ງຂອງວິທີການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ.

2. ການສະໜັບສະໜູນທາງດ້ານການເງິນ ໂດຍອີງໃສ່ຜົນຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ (RBF)

ຜູ້ສະເໜີໂຄງການທຸກຄົນຕ້ອງກຳນົດຈະແຈ້ງກ່ຽວກັບ ການສະໜັບສະໜູນດ້ານການເງິນ ຈາກແຜນງານ EEP ແມ່ນ້ຳຂອງ ແລະ ຈະເປັນກົນໄກໃນການພັດທະນາ ພະລັງງານສະອາດ ທີ່ກ່ຽວພັນກັບການຕະຫຼາດຄືແນວໃດ. ການສະໜັບສະໜູນ ຂອງແຜນງານ EEP ແມ່ນ້ຳຂອງ ແມ່ນປະຕິບັດຕາມກົນໄກການເງິນທີ່ອີງໃສ່ຜົນສຳເລັດ ຂອງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ ໃນນັ້ນຍັງມີສິ່ງຈູງໃຈທາງດ້ານການເງິນໃຫ້ຜູ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ຫຼັງຈາກ ກ່ອນການຮັບຮອງການ ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ/ຜົນສຳເລັດໄດ້ຮັບການກວດສອບແລ້ວ.



3. ວິທີການທີ່ອີງຕາມເງື່ອນໄຂທາງດ້ານສິດທິມະນຸດ (HRBA)

ແຜນງານ EEP ນໍ້າຂອງຈະໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂດຍການປະສົມປະສານຫຼັກການດ້ານສິດທິມະນຸດ ແລະ ວັດຖຸປະສົງຫຼາຍຢ່າງ ໃນການວາງແຜນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໂຄງການ. ໃນນີ້ລວມທັງບັນຫາທີ່ສໍາຄັນ ໃນການມີສ່ວນຮ່ວມ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ບໍ່ແບ່ງຊັ້ນວັນນະເຊື້ອຊາດ ຜິວພັນ ມີຄວາມໂປ່ງໃສ, ມີຄວາມຮັບຜິດຊອບ ມີຄວາມສະເໝີພາບ ບົດບາດຍິງ-ຊາຍ ມີຄວາມຍິນຍົງທາງດ້ານສະພາບດິນຟ້າອາກາດໃນທຸກດ້ານ. ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນງານ ເຊັ່ນດຽວກັນກັບ ວຽກງານການຕິດຕາມຜົນກະທົບ ແລະ ປະເມີນຜົນ.

ອົງປະກອບຂອງແຜນງານ

1. ການລະດົມສັງລວມເອົາຊັບພະຍາກອນ ໃນລະດັບຊາດ ແລະ ພາກພື້ນ ເພື່ອຈັດຕັ້ງປະຕິບັດ ໃຫ້ມີຄວາມຍິນຍົງ ແລະ ແກ້ໄຂພະລັງງານ ຢູ່ຊັ້ນນະບົດ ຫ່າງໄກສອກຫຼີກໃຫ້ມີລາຄາຖືກ.
2. ສະໜັບສະໜູນການພັດທະນາພະລັງງານທົດແທນ ໂດຍເຮັດໃຫ້ຊືນນະ ບົດໄດ້ ມີພະລັງງານຊົມໃຊ້.
3. ສ້າງຄວາມອາດສາມາດ ແລະ ແລກປ່ຽນຄວາມຮູ້ໃນລະດັບພາກພື້ນ.

ໂຄງຮ່າງການຈັດຕັ້ງຂອງອົງການ

ແຜນງານ EEP ແມ່ນໍ້າຂອງ ໄດ້ເຮັດວຽກຢ່າງໃກ້ຊິດກັບບັນດາກະຊວງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງກັບພະລັງງານສະອາດ ຂອງ ປະເທດກໍາປູເຈຍ ສປປລາວ ປະເທດພະມ້າ ປະເທດໄທ ແລະ ປະເທດຫວຽດນາມ. ຕົວແທນຈາກກະຊວງເຫຼົ່ານີ້ ໄດ້ແຕ່ງຕັ້ງສະມາຊິກ ຄະນະຊີ້ນໍາໂຄງການ ສໍາລັບແຜນງານ EEP ແມ່ນໍ້າຂອງ. ຄະນະຊີ້ນໍາໂຄງການຈະຈັດກອງປະຊຸມພົບປະ ສອງຄັ້ງຕໍ່ປີ ເພື່ອໃຫ້ທິດຊີ້ນໍາ ແລະ ການຕັດສິນບັນຫາສໍາຄັນໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຂອງໂຄງການ.

ແຜນ ແລະ ການປະສານງານ ຂອງ ແຜນງານ EEP ແມ່ນໍ້າຂອງແມ່ນຈະໄດ້ດໍາເນີນການ ແລະ ສະໜັບສະໜູນ ຈາກໜ່ວຍງານປະສານງານລະດັບພາກພື້ນ ເຊິ່ງມີສໍານັກງານຢູ່ ນະຄອນຫຼວງວຽງຈັນ.

ໃນການສົ່ງບົດສະເໜີໂຄງການ ແມ່ນຈະໄດ້ຈັດຕັ້ງປະຕິບັດເພື່ອຄັດເລືອກ ເອົາບັນດາໂຄງການທີ່ເຮັດໃຫ້ມີຜູ້ທີ່ ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດຈໍານວນຫຼາຍ ພ້ອມທັງມີຊັບ ພະຍາກອນເງິນທຶນຂອງຕົນເອງທີ່ພຽງພໍ.

ໃນລະດັບປະເທດ ມີຜູ້ປະສານງານລະດັບຊາດ ເຮັດວຽກຢ່າງໃກ້ຊິດ ກັບໜ່ວຍງານປະສານງານສໍາລັບພາກພື້ນ ສະໜັບສະໜູນໃນການເຊື່ອເຊີນການສົ່ງບົດສະເໜີໂຄງການ ພາຍໃນປະເທດຂອງເຂົາເຈົ້າ ມີພາລະບົດບາດໃນການຕິດຕາມ ແລະ ປະເມີນຜົນ, ສ້າງຄວາມອາດສະມາດ ແລະ ເຜີຍແຜ່ຂໍ້ມູນຂ່າວສານ.

ພາບສະແດງ ກ່ຽວກັບ ແຜນງານ EEP 1

ປະເທດທີ່ເຂົ້າຮ່ວມ : 4 ປະເທດ
 ງົບປະມານ: 7.9 ລ້ານຢູໂລ
 ຜູ້ໃຫ້ທຶນ: 2 ແຫຼ່ງ
 ປະກາດເຊີນເພື່ອສະເໜີຂໍໂຄງການ: 4 ຄັ້ງ
 ອົງກອນທີ່ເຂົ້າຮ່ວມ: 75
 ຈໍານວນໂຄງການທີ່ໄດ້ຮັບ ສະເໜີມາ: 432
 ຈໍານວນໂຄງການທີ່ໄດ້ຮັບທຶນ: 39
 ຈໍານວນຜູ້ໄດ້ຮັບຜົນປະໂຫຍດ: 54,768 ຄົນ
 ຄວາມສະມາດທີ່ເຮັດໄດ້ດີ 13 ໂຄງການ
 ຄໍ້າປະກັນທຶນສໍາລັບອະນາຄົດ : 1 ໂຄງການ

ສົນໃຈຂໍ້ມູນເພີ່ມ, ເຊີນເຂົ້າເບິ່ງທີ່:
 website: www.eepmekong.org
 e-mail: info@eepmekong.org

ທີ່ຢູ່:
 ຊັ້ນທີ 6 ສະຖາບັນສົ່ງເສີມພະລັງງານທົດແທນ
 ກະຊວງພະລັງງານ ແລະ ບໍ່ແຮ່ ຖະໜົນໜອງບອນ ວຽງຈັນ, ສປປ ລາວ

ທີ່ຢູ່ທາງໄປສະນີ:
 ໜ່ວຍງານປະສານງານພາກພື້ນ
 ແຜນງານ EEP ແມ່ນໍ້າຂອງ ຕັ້ງໄປສະນີ 4400 ວຽງຈັນ ສປປລາວ

